
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA
CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT

EL DIA 25 DE MARÇ DE 2004

Membres assistents:

Sr.  Gabriel Coll Barceló
Sr. Miquel Bernat Bosch
Sr.  Maria Dolores Matas Cendra
Sr. Jaime Capel Rotger
Sr. Lourdes Noguera Bosch
Sr. Sebastian Coll Jaume
Sr. Antoni Vidal Matas
Sr. Miquel Enseñat Riutort
Sr. Pere Trias Aulí

Membres que han excusat la seva absència:
                                                             Sra. Margarita Camps Gaya

A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint
hores i trenta minuts del dia vint-i-cinc de març de dos mil quatre, es reuneix a la Sala
d'Actes de la Casa de la Vila, en primera convocatòria, el Ple de la Corporació sota la
Presidència del Sr. Batle, Jaume Pou Reynes i amb l'assistència dels Senyors Regidors
que es relacionen a l'encapçalament, a l'objecte de celebrar sessió ordinària i en ella
tractar els assumptes inclosos a l'ordre del dia, el qual fou degudament notificat. Assisteix
com a Secretària la de la Corporació, Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo.

ACTES ANTERIORS.- El Sr. President pregunta si qualque membre de la
Corporació ha de fer qualque observació a les actes de la sessió ordinària de dia 29 de
gener de 2004, les dues de dia 16 de febrer de 2004, la de dia 26 de febrer i la de dia 11
de març de 2004.

No es presenta cap observació, per la qual cosa les actes es consideren
aprovades.

CORRESPONDÈNCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.- A l'apartat de
correspondència, es dóna compte del següent.

- Conselleria de Comerç i Indústria, registre d’entrada núm. 553 de dia
26.02.04, actualització dades registre general comerç.

- Conselleria de Comerç i Indústria, registre d’entrada núm. 554 de dia
26.02.04, determinació zona turística  per horari comercial.

- Servei d’Ocupació, registre d’entrada núm. 560 de dia26.02.04, subvenció
contractació treballadors aturats.

- Govern Balears, registre d’entrada núm. 574 de dia 27.02.04, oferta terrenys
per recursos sociosanitaris.

- Conselleria d’Economia, Hisenda i Innovació, registre d’entrada núm. 469 de
dia 20.02.04, reunió la nova llei tributària.



- Conselleria de Salut i Consum, registre d’entrada núm. 471 de dia 20.02.04,
reunió servei  protecció salut.

- Conselleria d’Economia, Hisenda i Innovació, registre d’entrada núm. 542 de
dia 25.02.04,  certificat recaptació IAE 2000 i 2003.

- Govern Balear, registre d’entrada núm. 705 de dia 11.03.04, elaborar guia
ajuts família.

- Ministeri Administracions Públiques, registre d’entrada núm. 715 de dia
11.03.04, decret tres dies de condol nacional.

- Conselleria de Salut i Consum, registre d’entrada núm. 730 de dia 12.03.04,
conveni millora atenció domiciliaria urgent.

- Ministeri d’Economia i Hisenda, registre d’entrada núm. 758 de dia 17.03.04,
entrega a compte  participació tributs febrer.

- Associació municipis Illes Balears,  registre d’entrada núm. 622 de dia
04.03.04, estudi formació funcionaris administració local.

- Govern Balears, registre d’entrada núm. 642 de dia 05.03.04, conveni Ajuda
domicili 2004.

DECRET DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batlia haguts
des de l'últim Ple, els quals són el següents: des del núm. 61/04 fins al  88/04.

DECRET DE BATLIA Núm. 70/04

Vist l’escrit de la Conselleria d’Economia, Hisenda i Innovació, registre d’entrada
d’aquest Ajuntament núm. 484, de dia 23 de febrer de 2004, en el qual se’ns envien 2
exemplars del conveni sobre gestió tributària de l’impost sobre bens immobles per a la
realització de determinades activitats relacionades amb la gestió d’aquest impost a
subscriure entre la CAIB i l’Ajuntament d’Esporles, per la present,

RESOLC:

1.- Signar el present conveni.
2.- Portar aquest decret al primer Ple per a la seva ratificació.

És sotmet a votació per la seva ratificació i és aprovat per unanimitat.

RESOLUCIO DE BATLIA.

Vista la resolució del Conseller de Treball i Formació de dia 4 de febrer de 2004
(BOIB núm. 22 de dia 14.02.04), per la qual s’obre la convocatòria per concedir
subvencions a les corporacions locals, per contractar treballadors desocupats per
realitzar obres i serveis d’interès general, per la present venc a resoldre;

- Aprovar sol·licitar subvencions per una proposta per a la millora i manteniment
d’edificis i equipaments d’ús públic i també per una proposta per a l’impuls de
la participació i desenvolupament sociocultural a Esporles.

- Dur al pròxim ple de la Corporació per a la seva ratificació.

És sotmet a votació per la seva ratificació i és aprovat per unanimitat.



DONAR COMPTE RENÚNCIA REGIDORA.- El Sr. Batle   posar en coneixement
de la corporació la renúncia presentada davant l’Ajuntament d’Esporles,  per la Regidora
del grup municipal PSIB-PSOE , Sra. Margarita Camps Gaya , que com digué renunciava
al seu càrrec per motius personals.

       Així mateix digué que la Sra. Maria Carmen Travieso Ramis, següent en la llista de la
candidatura presentada pel grup PSIB-PSOE a l’Ajuntament d’Esporles, havia presentat
escrit renunciant a favor del següent de l’esmentada llista.

      També digué que se remetria escrit a la Junta Electoral Central, per tal de notificar-li i
recordar que el següent a la llista de la candidatura presentada pel grup PSIB-PSOE a
aquest Ajuntament era el Sr. Jorge Carrio Frau.

 La corporació prengué coneixement de l’ esmentada renuncia.

BAIXES I DEVOLUCIONS.- El Sr.Gabriel Coll Barceló dóna lectura a la següent
proposta:

PROPOSTA DEVOLUCIÓ IMPORT REBUTS

Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es

detallen a continuació, es proposa la devolució del imports

assenyalats.

Referència   Contribuent      Padró/impost     Import  Motiu devolució

----------  ---------------  ---------------  ------  --------------

0352005761  Ramis Canaves P.J.   Aigua          258,19 Errada lectura

És sotmet a votació la proposta i és aprovada per unanimitat.

PROPOSTA BAIXA DE REBUTS

Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es

detallen a continuació, es proposa la baixa dels esmentats

rebuts.

Rebut     Contribuent       Padró   Import  Motiu baixa

0371000341 Moranta SabaterJ.      Escola Música        28,60  Baixa instrument

És sotmet a votació la proposta i és aprovada per unanimitat.



INFORME CRTA. PM-111 TRAM: CAMÍ DELS REIS-S’ESGLEIETA.-  El
Sr.Batle dóna lectura a la següent proposta:

P R O P O S T A

              Vist l’escrit de la Conselleria d’Obres Públiques Habitatge i Transports, Direcció
General d’Obres Públiques i Transports, sol·licitant informe relatiu al “Projecte de
Construcció i Estudi d’Impacte Ambiental de “ Adequació de la Ctra. PM-111 de Palma a
Valldemossa, Tram: Camí dels Reis- S’Esgleieta”, pel present venc a proposar el Ple que
emeti el següent INFORME

 1.-  Donat que en el projecte abans esmentat , en el plànol núm. 2, fulla 2 de 2,
s’ha  comprovat que no s’ajusta allò establert a les Normes Subsidiàries d’Esporles
(informades favorablement per aquesta Conselleria), ja que  a l’altura de s’Esgleieta hi ha
grafiat una zona com terme municipal de Valldemossa que pertany al terme municipal
d’Esporles i un altra zona abans de s’Esgleieta  que ve grafiada com a terme municipal
de Palma de Mallorca que pertany al terme municipal d’Esporles, s’adjunten fotocòpies
dels esmentats plànols.

Es per la qual cosa que es sol·licita a la Conselleria d’Obres Públiques que
rectifiqui l’esmentat plànol i tots  aquells que estiguin grafiats amb aquesta errada per tal
de que els termes quedin col·locats el lloc que les correspon en tota claredat, per evitar
possibles confusions de futur.

 2.- Pel que fa a la rotonda que es situa a l’altura de s’Esgleieta es sol·licita que
l’esmentada rotonda quedi desplaçada més cap a Valldemossa, per què com es pot
comprovar els plànols del projecte,  la zona peonal de davant l’entrada de l’Església  i del
bar de se’n front queden  molt reduïdes i degut a la afluència de gent que pot utilitzar
ambdos serveis  i la proximitat de la carretera podria es convertir aquest lloc en un punt
negre de la mateixa.

És sotmet a votació la proposta i és aprovada per unanimitat.

PRESSUPOST 2004.- El Sr. Gabriel Coll Barceló dóna lectura a la següent
proposta:

RESUM PRESSUPOST D’INGRESSOS PER CAPITOLS

Operacions corrents    2.506.651,95 euros

Capítol Denominació Import euros
1 Imposts  Directes 700.593,29
2             Imposts Indirectes 260.500,00
3 Taxes i Altres Ingressos 733.411,85
4 Transferències corrents 803.946,82



5 Ingressos patrimonials  8.200,00

Operacions de capital     3.568.104,06 euros

Capítol Denominació Import euros
6 Alineació d’Inversions Reals 0,00
7 Transferències de Capital 3.568.104,0

6

Total pressupost d’ingressos          6.074.756,01 euros

RESUM DEL PRESSUPOST DE DESPESES PER CAPITOL

Operacions
corrents

2.207.781,94  euros

Capítol Denominació Import euros
1 Despeses de Personal 788.753,50
2 Despeses de Béns Corrents

i Serveis
640.317,46

3 Despeses Financeres 69.408,26
4 Transferències Corrents 709.302,72

Oper.de
capital

3.674.513,85 euros

Capítol Denominació Import euros
6 Inversions Reals 3.674.513,85

Operacions
financer.

192.460,22 euros

Capítol Denominació Import euros
9 Passius Financers 192.460,22

Total pressupost de
despeses

6.074.756,01 euros



PLANTILLA PERSONAL 2004

D’acord amb allò disposat a l’article 90 de la Llei 7/85 de 2 d’abril, Reguladora
de les Bases del Règim Local, es relaciona la plantilla de personal de
l’Ajuntament d’Esporles:

1.FUNCIONARIS Places Grup Nivell Vacants Actual
A) Escala habilit.caràcter nacional

SECRETARI-NTERVENTOR........ 1 A/B 20 - 1
B) Escala d’Administració General

b)Subescala Administrativa
      ADMINISTRATIU............................. 1 C 17 - 1
      ADMINISTRATIU............................. 1 C 14 - 1
      ADMINISTRATIU............................. 1 C 14 - 1

      c) Subescala auxiliar
     AUXILIARS ADMINISTRATIUS...... 1    D 10 - 1

C) Escala d’Administració Especial
     b)Subescala Serveis Especials

     b) Classe Policia Local i Auxiliars
     Aux.POLICIA LOCAL................. 2 E 14 1 1
     Aux.POLICIA LOCAL ................ 1 E 14 - 1

     (Cap Auxiliars policia )
      Auxiliar Policia Local (Interí) ........... 1 E 14 - 1
       Auxiliar Policia Local ……………… 1 E 10 - 1
      Auxiliar Policia Local (Interí)........... 1 E 10 1 -

       Auxiliar Policia Local (turístic) 1 E 10 1 -
2. PERSONAL LABORAL

A) Contractes indefinits
CAPATAÇ ....................................... 2 - - - 2
OFICIAL 1era .................................. 1 - - - 1
OFICIAL 1era Serv. Tècnics ............ 1 - - - 1
NETEJADORA –interí- (20/h set)… 2 - - - 2
NETEJADORA –interí- (18 /h set).. 1 - - - 1
NETEJADORA – interí- (28 h/set) 2 - - - 2

NETEJADORES .(20 h/set)............. 1 - - - 1

ADMINISTRATIU……………………. 2 - - - 2
BIBLIOTECA ARXIU I N.L. –interí - 1 - - - 1

BIBLIOTECA ARXIU I N.L.  ............. 1 - - 1 -
ARQUITECTE 1/5 jornada) 1 - - - 1

COORDIN.ESPORTIU (35h/set)...... 1 - - - 1
AUXILIAR ADMINISTRIU ................ 1 - - - 1
TREBALLA.FAMILIAR (30h/set)....... 1 - - - 1
TREBALL. FAMIL. –Interí-(30h/set) 1 - - - 1
AUX. ADM.Dispen.Mèdic (16h/set) 1 - - - 1

  NETEJADORA (20 h/set) 2 - - 2 -
NETEJADORA (28 h/set)……………. 2 - - 2 -
PEO ……………………………………. 2 - - - 2



PEO (interí)……………………………. 3 - - - 3
PEO …………………………………….. 3 - - 3 -
CONSERGE …………………………… 1 - - 1 -
TREBALL.FAM. (30 h/set)……………. 1 - - 1 -

COORD.CULT. –interí………………….. 1 - - 1

El Sr. Miguel Ensenyat presentar una qüestió d’ordre i demanar que el
pressupost presentat es retiràs de l’ordre del dia, ja que la regidora del PSOE havia
presentat la dimissió del seu càrrec, tal com ja s’havia donat compte en aquest mateix
ple i ja que aquest era un assumpte  prou important com per esser discutit per tots el
membres del consistori, era més convenient esperar que hi hagués el nou regidor.

El Sr. Batle digué que la regidora estava convocada i havia excusat la seva
absència.

El Sr. Sebastià Coll digué que la regidora no havia pogut assistir el Plenari per
motius familiars i que en aquests moments era a Barcelona acompanyant un familiar
malalt.

Sotmès a votació deixar l’assumpte damunt la taula, no fou aprovada amb el
següent resultat de la votació:

- Quatre (4) vots a favor, del PAS-PSM.
- Cinc (5) vots en contra (4) quatre del PP i un (1) UM.
- Una (1) abstenció del PSOE.
- 
 El Sr. Gabriel Coll agrair el Sr. Miguel Bernat la presentació informatitzada del

pressupost.
Així mateix  agrair el suport rebut  del Batle i demés regidors. Al respecta dels demés
grups del consistori  digué que a la Comissió de Comptes els havia convidat per
manifestar-se el respecta del pressuposts presentats i que no havia rebut cap oposició
que si ara hi havia res a dir hagués agraït se li hagués dit abans.
  Explicar que els pressupost s’havien fets el més ajustats possible.
  El Sr. Batle donar lectura a següent:

                  MEMORIA PRESSUPOST 2004

El present pressupost corresponent a aquest any 2004, reflexa les línies bàsiques
d’actuació de l’actual equip de govern, i així serà al llarg de aquesta legislatura, amb al
consens més ampli possible amb la resta de grups polítics representats a l’Ajuntament.
Es evident que el nostre esforç, serà prioritat amb educació, acció social, esports, i al
mateix temps cerca las infrastructures necessàries per dur endavant els projectes per
poder desenvolupar l’esperit de las línies abans assenyalades.

A partir de l’any 2002, amb l’aprovació definitiva de las Normes Urbanístiques, es
produeix un nou model urbà,  això afecta a la creació de noves zones d’equipament,
zones verdes i nous vials a traves d’unitats d’actuació o bé desenvolupades dins la pròpia
normativa i planimetria., aquestes NNSS, ja foren adaptades a las DOT, com també a
totes las lleis de rang supramunicipal, las mateixes anaren molt sota per damunt amb
quant a protecció del sòl rústic, així com a restricció d’edificació i habitatges a dins sòl
urbà del Pla Territorial Insular de Mallorca, aprovat inicialment al passat mes de
desembre, pel que formularem l’informe amb las al·legacions pertinents per poder seguir
protegint al nostre model de territori.

Al present pressupost figura una partida d’inversions de 3.065.810,02 Euros, per la
construcció del nou Institut de Ensenyança Secundària i nou Polisportiu a la Zona de Son



Quint, tot finançat per la Conselleria d’Educació del Govern Balear, que d’acord amb el
conveni signat amb la Conselleria es té que posar en funcionament el curs 2005-2006.

D’altre part s’obri una partida de 6 euros, tant a ingressos com a despeses,  pels
ingressos que se puguin produir, com a conseqüència del desenvolupament de les
unitats d’actuació o d’altres instruments prevists a las Normes Subsidiàries, vinculats tots
ells a inversions

Igualment que els exercicis pressupostaris anteriors, s’augmenta la partida destinada al
Patronat de Escoles Municipals d’Esporles, passant d’un pressupost de 360.000 euros
l’any 2003 a 371.000 euros per l’any 2004. a més dels 9.000 euros que ja van
directament al Patronat de l’Escola de Música. Pel que fa referència al Patronat Municipal
de Cultura i Esports es preveu una partida de 22.000 euros, quan l’any 2003 estava amb
20.700 euros. Així també es crea una nova partida per actes culturals i conferències de
12.000 euros.

De las partides destinades a ajudes i atencions benèfiques, com cada any es destina el
0,7% dels recursos ordinaris als Fons Mallorquí de Solidaritat, així com bonificacions a la
Gent Gran, programa de teleassistència, igualment se augmenta l’horari setmanal del
educador de carrer passant de 20 a 25 hores, pels temes relacionats amb famílies
problemàtiques de droga. Igualment es contempla el corresponent Servei del Centre
d’Estades Diürnes.

Igualment, respecte als convenis signats amb la Fundació de la UIB, per les instal·lacions
esportives i amb la Empresa Municipal de Transports de l’Ajuntament de Palma, per la
utilització del transport públic de Palma, passant de 8.000 a 12.500 euros, per la
acceptació tinguda.

Es preveu la partida corresponent al conveni amb al Consell de Mallorca, per cobrir les
despeses corresponents al Serpreisal, com també las Federacions d’Entitats Locals,
Consorci d’Informàtica del CIM i amb al Govern Balear per las gestió de cobrança de
padrons i executives.

Pel que fa referència a la plantilla de personal, es preveu el següent:

3 places fixes de peó a vies i obres, a horari complert
4 places fixes de netejadores a temps parcial
1 plaça de Policia Local definitiva
1 plaça de policia turístic
1 plaça de Policia local interí
1 plaça de conserge per les escoles definitiva
1 plaça fixa de treballadora familiar

Amb quan al personal per les substitucions en el període de vacances, es preveu la
contractació temporal de:

1 treballadora familiar durant 2 mesos
1 netejadora durant un mes
1 auxiliar centre salut un mes
1 brigada-peó durant tres mesos

Pel que fa a las partides d’ingressos, procedents de diverses Institucions, cal destacar:

Fons de Cooperació Municipal, actualitzat



Anualitat del POS 2003-2006
POS cementiri 2004
Subvenció corresponent al pluri-anual  de la D.G. d’habitatge, per la rehabilitació de
l’Escoleta.
Subvenció del Pla-10, pel l’edifici Centre de Dia i Gent Gran
Subvenció pel Centre de estades diürnes
Subvenció del Govern Balear-Conselleria d’Educació, per la construcció de l’Institut.
Subvenció de la Serra de Tramuntana.

Les inversions que es preveuen realitzar es detallen a la fulla corresponent d’inversions.

 El Sr. Antoni Vidal digué que no havia tingut els pressuposts definitius fins el
dia de la comissió i que a la mateixa havia manifestat el seu desacord i que era abusar
del públic dir que no hi havia cap oposició. Respecta de presentar el pressupost faltant
el Ple una regidora era molt poc democràtic i que el seu grup el que tenia ganes de fer
era aixecar-se i abandonar el Plenari, per aquest motiu el seu vot no seria a favor.

Tot seguit fer la següent relació de temes que entenia s’havien de resoldre i no
veia contemplats el pressupost:

- Els punts verds del poble estaven col·lapsats.
- La neteja del carrers era deplorable .
- No s’ha augmentava  l’aportació el Patronat de Cultura.
- No hi veia cap inversió a la piscina municipal, que estava totalment

obsoleta.
- El personal del Centre de dia tenia uns sous deplorables.
- No era lògica una despesa de quatre milions de pessetes, de les de abans,

per pintar els quadres dels fills il·lustres d’Esporles.
- Per no parlar del tema que ja ha estat objecte de debat tantes vegades en

aquest plenari: les partides protocol·laris, dos milions i mig de pessetes, de
les de abans, en sopars i demés despeses inútils que fa el Batle i
naturalment no es poden atendre altres despeses necessàries. Per no
parlar dels sous dels regidors que havien pujat el mes de juny i ara tornen a
pujar un 30% o un 40%, digué que era deplorable, cada any haver de
discutir el mateix.

En definitiva que la presentació estava molt bé però el contingut era deplorable,
que no eren realistes i no s’ajustaven a les necessitats del poble.

El Sr. Gabriel Coll digué que la còpia del pressupost s’havia enviada amb el
temps suficient i que a la comissió no se li havia dit res ni dels punts verds ni de tot el
que se li havia retret, que ell havia manifestat a l’esmentada comissió que estava obert
a les suggerències que li poguessin fer i no n’havia rebuda cap, però clar era millor
parlar-ne dins el Ple. Que cada any se modernitzaven els pressuposts i que aquests
eren realistes encara que no coincidissin en la seva realitat, que el Patronat pujava
d’any en any .

El Sr. Batle digue que quan es presenta un treball com el que suposa el
pressupost sempre queda una certa preocupació, però ja havia pogut comprovar que
aquesta, no tenia cap fonament.

Així mateix digué que feia tres setmanes que els hi havia enviat el pressupost,
inclòs, amb format informàtic tipus excel, per tal que poguessin ser objecte d’estudi i
discussió, i no havia rebut cap notícia seva.
Continuar dient que en democràcia contaven totes les opinions i que la veritat no la
tenia només el partit el que pertanyia el Sr. Vidal.
 Donar a conèixer algunes partides que contemplaven els pressuposts presentats com:
Asfalt, adquisició immoble, compra guillotina, mobiliari, olis fills il·lustres, adquisició
vehicle Policia, inversió Centre de Dia, reforma aparcament, Escoleta, Construcció



Institut, parc infantil , POS  2003 Cementiri, capelleta, UA 3, punts verds , jardineres,
canonades, biblioteca etc.

Pel que feia el Patronat el trobava poc informat, ja que cada any havia pujat
l’aportació de l’Ajuntament.

Respecte del Centre de Dia l’Ajuntament té contractat el servei, si cobren poc
és a l’empresa concessionari a qui s’ha de reclamar.

Els quadres dels fills il·lustres digué, que no hi estava d’acord en que no es
fessin, ja que era també una qüestió important que dins l’Ajuntament hi hagués un
patrimoni i que l’acord d’adquirir uns olis que representessin els fills Il·lustres
d’Esporles l’havia pres el Plenari, que el pressupost només es donava compliment
aquest acord.

Digué que el Batle representava l’Ajuntament hi havia de tenir una certa
quantitat de despeses de representació i protocol, que la quantitat de la partida, com
ell havia pogut tenir ocasió de comprovar,  no es gastava tota en sopars, sinó que hi
havia despeses de regals de Nadal al personal, festes etc.

Pel que feia a les dietes dels regidors digué que les que havien pujat eren les
dels regidors de l’oposició i donar lectura a la distribució :

     “ les indemnitzacions dels càrrecs electes, per assistència efectiva a les sessions dels
òrgans municipals (Ple, Comissions, Tribunals d'oposicions, Patronats municipals...),
seran d'acord amb el següent barem:

Sessions Import Membres Quantitat
Batle 12 x 5 160,00 1 9.600 euros
Reg.Deleg.Area 12 x 5 90,00 4 21.600 euros
Regidors 12 x 3 60,00 6 12.960 euros

2. els grups polítics municipals percebran, mitjançant els seus portaveus,  les
següents indemnitzacions:
- Grup Polític municipal del P.P. 100,00 4 x 20 x 12             2.160,00 €
- Grup Polític municipal del PAS-PSM 100,00 x 4 x 20         2.160,00 €
- Grup Polític municipal del PSOE 100,00x2x 20 x 12          1.680,00 €

  Total anual----------------------------------49.560,00 €

    El Sr. Antoni Vidal digué que la intervenció del Sr. Batle no era sols la menys
encertada, sinó la més patètica que havia sentit, i tornar ha anunciar els temes que
creia que no es resolien amb aquest pressupost com: Les escoles que queien a
trossos, el Centre de Dia que no podia seguir així, les grans despeses d’atencions
protocol·làries, que per cert digué  que precisament qui l’hi impedia que les pogués
mirar era el Batle, que per ordre seva el personal de l’Ajuntament li donava llargues
quan anava a mirar les comptes, i que els sopars de feina no se feien en divendres a
vespre.

  El Sr. Batle digué que el personal tenia ordre de donar-l’hi, que creia  que no
entenia els estats que l’hi eren entregats, en quan els olis era un acord de Ple que no li
donés més voltes.



  El Sr. Sebastià Coll digué que els pressuposts presentats efectivament no
eren els pressuposts que el seu partit voldria, que la presentació havia estat perfecte,
però que hi havia moltes partides que no les voldrien així, encara que benvingudes les
subvencions i inversions, però com  que volien que el poble anés endavant  el seu
grup abstindria.

  El Sr. Miquel Ensenyat digué que mantenia tot el que havia dit el Sr. Vidal i
que en democràcia el més important era el diàleg, que quan el Batle havia parlat de
sensibilitat, pareixia que la tenia invertida amb algunes qüestions, i que pensava que
l’Ajuntament no tenia un poder adquisitiu tan alt com per poder fer segons quins tipus
de despeses.

És sotmet a votació la proposta i és aprovada amb el següent resultat:
- Cinc (5) vots a favor, quatre (4) del  PP i un (1) UM
- Quatre (4) vots en contra del PAS.PSM
- Una (1) abstenció del PSOE.

Surt de la sala de plens el Sr. Antoni Vidal Matas.

MOCIO PSOE.- El Sr.Sebastian Coll demana tractar per urgència la moció, és
sotmet a votació la urgència la qual és aprovada amb el següent resultat:

- Sis (6) vots a favor, cinc (5) PP, un (1) PSOE i un (1) UM.
- Tres (3) abstencions del PAS.PSM.

Seguidament el Sr.Sebastian Coll dóna lectura a la següent:

                                   P R O P O S T A

El novembre del 2001 foren aprovades les NNSS d’Esporles que actualment
estan en vigor amb el rebuig del Regidors representants del PSIB-PSOE. Però això no
és obstacle per què fins que tinguin vigència les accepten i possibilitarem que es
duguin endavant tots aquells aspectes que tinguin de bo.

La zona de Ca l’Amet ha sofert i sofrirà grans modificacions. L’obertura del nou
carrer allà on es construeixen els habitatges de protecció pública juntament amb el que
s’obrirà en un futur darrera les escoles que esta contemplant en la unitat d’actuació
UA-4 BIS, propiciaran una circulació tan per a vianants com rodada, molt diferent de la
que tenen ara.

És ben coneguda, per la presentació de diverses mocions, la preocupació que
aquests anys endarrera han tingut el distints regidors del PSOE per tal de  configurar a
aquesta barriada una xarxa viària que permeti comunicar bé la Vilanova amb la
barriada des Rafal i des Quarter, tan amb vehicles com per a vianants.

Per tant aprofitant que ja s’ha obert nou carrer (encara que a hores d’ara no
estigui transitable) i assabentats que les cases de Ca l’Amet i els terrenys afectats  per
la Unitat d’actuació 4 bis pertanyen a un nou   propietari creiem que és el moment
oportú per donar una solució de conjunt a tota aquella barriada.

Per això, vist l’apartat 4 de l’article 96 de les Normes Subsidiàries que
contempla que “… es podrà procedir a l’execució subsidiària d’aquelles unitats o
polígons d’actuació a les quals no hi hagi hagut cap actuació administrativa, per causa
imputable a la iniciativa  privada, en el termini d’un any comptador des de l’entrada en
vigor d’aquestes Normes. El mateix succeirà quan, un cop iniciada la tramitació,
aquesta es ralentizi injustificadament o s’aturi durant un termini superior a sis mesos



per causes imputable a la iniciativa privada …” presentem al Ple per la seva aprovació
la següent

MOCIÓ

1. Que és voluntat del Ple de la Corporació que s’executi la unitat actuació UA-4 ja
que contempla un vial estratègic per a la bona comunicació de la barriada de la
Vilanova.

2. Que el Batle els hi comuniqui aquesta voluntat al(s) propietari(s) dels terrenys
afectats i se’ls hi doni un temps de 3 mesos per presentar els corresponents
projectes d’urbanització i parcel·lació.

3. Que se’ls hi comuniqui que si transcorregut aquest temps no ho han fet,
l’Ajuntament, ho podrà executar segons lo contemplat en l’article 96 de les NNSS.

4. Que el Batle, acabat el termini iniciï tota la tramitació necessària per tal d’executar
l’esmentada unitat d’actuació.

5. Que el Batle obri vies de negociació amb els afectats per tal d’arribar a un acord
per acondicionar un vial  provisional de comunicació amb la Vilanova.

El Sr. Pere Trias digué que el seu grup s’abstindria , ja que no estigueren d’acord
amb les NNSS aprovades. Actualment hi havia en el Consistori una majoria d’esquerra
i no tenia cap sentit seguir aplicant unes NNSS que s’havien aprovat amb els vots de
PP i UM.

El Sr. Batle digué que l’equip de govern només aplicava les NNSS que estaven
aprovades, que ho estaven en la majoria qualificada que les corresponia.

El Sr. Trias digue, que la majoria no estava d’acord amb que s’executessin les
obres dels Habitatges de protecció oficial, ni amb l’urbanització del final del carrer
Vilanova, amb alguns temes estem d’acord amb el PSOE, que es cert que s’ha d’obrir
un carrer que comuniquí, però com zona peonal i per vehicles dels residents. S’ha de
mirar d’aturar tot el que s’està fent si no l’escola quedarà envoltada d’un circuit
automobilístic, obrir aquest carrer és prioritari,  pero no tal com està previst ja que
implica la construcció d’uns nous 27 habitatges. Per tant si s’aprova la moció en
aquesta zona hi haurà un creixement desmesurat i per això ens abstindrem. El passat
Ple ja van demanar la suspensió de llicencies a la zona del final del carrer Vilanova per
afrontar en la majoria d’aquest Ajuntament una reforma puntual de les NNSS, ja que
l’esmentada majoria no està d’acord amb les esmentades NNSS.

El Sr. Gabriel Coll digué que les NNSS havien estat aprovades per la majoria
absoluta d’aquest Consistori i en el Consell Insular el PSM s’havia abstingut. Que les
NNSS s’havien aprovat en un marge de seguretat prou ample. Que entendria  la seva
postura, si a Esporles governessin les esquerres però no era el cas i que la postura
d’aprovar aquesta moció per part de l’equip de govern era conseqüent, ja que aplicava
les NNSS aprovades.

El Sr. Pere Trias digué, que no sabia el resultat de la votació de les NNSS
d’Esporles al Consell Insular de Mallorca, però que entenia que la seva missió era
només de revisió tècnica i per tant seguia pensant que s’abstindria que no donaria
suport a la Moció.

  El Sr. Batle digué que s’havia desviat totalment el tema ja que el que es discutia
era la moció, no les NNSS, que sí tornaven a discutir sobre les NNSS, podria ser un
tema llarg ,  que les NNSS eren avançadissimes i que sobrava tanta demagògia com
es volia fer el respecte.

  Així mateix  presentar la següent esmena  a la moció:
 Al punt 2, on diu “ ...un temps de 3 mesos...” hauria de dir “... un temps de 6

mesos...”



És sotmet a votació la proposta amb l’esmena i és aprovada amb el següent
resultat:

- Sis (6) vots a favor, cinc (5) PP, un (1) PSOE i un (1) UM.
- Tres (3) abstencions del PAS.PSM.

Entra a la sala de plens el Sr.Antoni Vidal Matas.

El Sr. Batle donar compte de les següents sentències:
- Sentència núm. 102 del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears,

autos Nº 1370/2001, contenciós administratiu seguit a instàncies del Sr. Jaime
Martorell Cabot, contra l’Ajuntament d’Esporles (el carrer de ca l’Amet), digué
que  la sentència havia estat favorable a l’Ajuntament, i el Sr. Martorell havien
estat condemnats en costes.

- Sentència 118 de la Sala de lo Contencios-Administratiu del Tribunal Superior
de Justícia de les Illes Balears, autos 663/01, reclamació de Dª Ana Martin
Herran ( caiguda, a prop de casa seva), també favorable a l’Ajuntament.

- També donar a conèixer un escrit del rector en el que autoritzava a
l’Ajuntament a tomar la capelleta, deixant clar que s’havien de respectar els
sentiments de la comunitat catòlica, i que a un indret de la plaça havia de
restar un recordatori i que el quadre del Crist, que presideix la mateixa, havia
de ser traslladat a la capella del cementiri.

PRECS I PREGUNTES.-

El Sr. Miguel Ensenyat demanar:
- Sí les monges tanquen la guarderia, com pareix que està previst, com es

solucionarà el tema ?.
- A la Escola infantil nova, quan comenci el curs, faltarà un aula?
- Si la Sra. Margalida Camps delegada del casal de joves ha dimitit. Qui

assumirà aquesta funció a partir d’avui?

El Sr. Pere Trias demanar de que es soluciones el tema de que la plaça
Balanguera estava a les fosques des de feia algun temps, ja que havia desaparegut la
farola, creia que degut a que un camió, d’unes 40 tones (quan al màxim permès es
d’unes 21 tones), l’havia tomada. Que ja s’havia denunciat repetides vegades la circulació
de camions amb un tonatge molt superior al permès  a la zona,  i aquesta era una de les
conseqüències.

El Sr. Miguel Bernat respongué respecte de l’Escoleta, que ja havia tingut
dues reunions el respecte, que només eren 6 alumnes i en principi es podien assumir,
però que encara restava pendent d’estudiar la piràmide d’edats.

 Al respecte de l’Escola Infantil , digué que ja havia parlat amb el Director General
i que li havia dit que el tema en començar l’escola, es solucionarà amb una aula
prefabricada fins que estigui acabat el projecte.

 El Sr. Capel contestar que havia estat un camió de l’obra que s’estava fent, que
el que havia romput la farola, que prendria les mesures oportunes per solucionar el
problema.

 Pel que feia el Casal de Joves el Sr. Batle digué que havia parlat amb el Rector
i efectivament algú s’ha haurà de fer càrrec, per seguir endavant.



Un  cop examinats els punts assenyalats a l'ordre del dia, essent les vint-i-dues i
cinquanta-cinc minuts, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s'hi ha
tractat, jo la Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-Plau estenc la present Acta al lloc i
la data assenyalats a l'encapçalament.

Esporles, 25 de març de 2004.
 El Batle,                 La Secretària,
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